
 

 

Děkuji všem, kteří se tu dnes sešli. Vím, jak moc to znamená pro izraelský lid, který zažil 

nejhorší teroristický útok za několik desetiletí.  

Jsem hrdá na to, že spolu se mnou je tu dnes tolik lidí. To, že jsme se shromáždili tady, před 

Evropským parlamentem, má zásadní význam. Svou symboliku má i to, že se nacházíme na 

Agorě Simone Veilové. Je důležité, aby zazněl náš hlas. A je zásadní, abychom jím vyjádřili 

rozhodný postoj proti terorismu.  

7. října vstoupí do světových dějin jako nechvalně proslulé datum. Stali jsme se svědky toho, 

že židé byli vražděni pouze proto, že jsou židé. Už zase. V Izraeli.  

Předseda Evropské rady, předsedkyně Evropské komise a vy všichni jste společně se mnou 

dnes přišli, abychom jednotně vyjádřili naši solidaritu, odsoudili otřesné teroristické činy a 

vraždění a požadovali okamžité propuštění rukojmích.  

Evropa je připravena pomoci snahám o zprostředkování řešení, ale řekla jsem to už dříve a je 

třeba to neustále připomínat – terorismus nelze ničím ospravedlnit.  

Hamás je teroristickou organizací. Toto hnutí nepředstavuje legitimní touhy palestinského lidu. 

Nepřináší řešení. Přináší krveprolití.  

Je třeba vylíčit fakta zcela otevřeně. Dne 7. října zavraždil Hamás více než tisíc nevinných dětí, 

žen a mužů a stále drží téměř 100 rukojmích. Po stovkách mladých lidí stříleli na hudebním 

festivalu a zabíjeli zcela nahodile, a to i občany EU. Unášeli mladé dívky a chlapce. Ušetřeni 

nezůstali ani starší lidé, kteří přežili holokaust a které odvlekli z jejich domovů. Mrtvá těla 

vláčeli ulicemi jako trofeje. 

Je čas pojmenovávat věci pravým jménem. Musí být naprosto jasné, o čem hovoříme: jednalo 

se o teror v té nejodpornější podobě.  

Pane velvyslanče Regeve, děkuji za to, že jste dnes tady s námi. Tohle je Evropa. Jsme s vámi. 

A nyní bych vás všechny chtěla požádat o minutu ticha k uctění památky obětí.  

 


